
 
SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ. Nr. 90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr. 64774844, e-pasts dome@smiltenesnovads.lv 
 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdes 

PROTOKOLS 
 

2023.gada 15.augustā                            Nr. 9                 plkst. 14.00 

Sēde sasaukta plkst. 14.00          

Sēde atklāta plkst. 14.00 
 

Norises vieta: Dārza iela 3, Smiltene 
 

Sēdi vada Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas priekšsēdētāja Inga 

Ērgle       

Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas lietvede Ilze Oginska  

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Darba kārtība: 

1. Par darba kārtību 
Ziņo Inga Ērgle  

2. Par ilgtermiņa sadarbības līguma slēgšanu ar Gaujas Nacionālā parka tūrisma     

biedrību 
Ziņo Marta Vika  

3. Par Raunas pamatskolas Drustu pagasta mācību realizācijas vietas pirmsskolas posma 

slēgšanu 
Ziņo Agnese Rode-Danšina  

4. Par grozījumiem Raunas pamatskolas nolikumā 
Ziņo Agnese Rode-Danšina 

5. Par grozījumiem Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas nolikumā 
Ziņo Ieva Zariņa  

6. Par grozījumiem Amatu katalogā (Smiltenes BJSS) 
Ziņo Ivars Joksts  

7. Par grozījumiem Amatu katalogā (PII Vāverīte) 

Ziņo Iluta Apine 

8. Par grozījumiem Smiltenes pilsētas pirmsskolas izglītības iestādes "Pīlādzītis" 

nolikumā 
Ziņo Santa Rudzīte  

9. Par Mākslas skolas mācību programmas realizācijas vietu Raunas pamatskolā 
Ziņo Vineta Balode 

10. Smiltenes novada pašvaldības saistošo noteikumu “Grozījumi Smiltenes novada 

pašvaldības 2022.gada 23.februāra saistošajos noteikumos Nr.4/22 “Par bērnu 

reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības 
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pirmsskolas izglītības iestādēs un vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās” 

projekta apstiprināšana 
       Ziņo Edgars Roslovs 

11. Smiltenes novada pašvaldības saistošo noteikumu “Grozījumi Smiltenes 

novadapašvaldības 2021.gada 25.augusta saistošajos noteikumos Nr.6 “Par 

līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās 

profesionālās ievirzes izglītības iestādēs” projekta apstiprināšana 
       Ziņo Edgars Roslovs  

12. Nolikuma "Par brīvprātīgo darbu Smiltenes novada pašvaldībā" apstiprināšana 
Ziņo Edgars Roslovs, Māris Rungulis 

13. Par projekta “Spēks sadarbībā” īstenošanu konkursa “Atbalsts izglītības iestāžu 

pašpārvalžu attīstībai programmas “Kontakts” iniciatīvu projektu īstenošanai” 

ietvaros 
   Ziņo Edgars Roslovs  

14. Informatīvs jautājums - "Smiltenes novada pirmsskolas izglītības iestāžu tīkla 

attīstības modelis un kritēriji" 
Ziņo Edgars Roslovs  

Informatīvs jautājums - par 9. un 12.klašu eksāmenu rezultātiem 
Ziņo Edgars Roslovs  

15. Par ieejas maksu Gaujienas pilī 
Ziņo Inguna Avota   

16. Gaujienas pagasta pārvaldes iesnieguma izskatīšana (par trenažieru zāli) 
Ziņo Inguna Avota, Raivis Kalniņš 

17. BMX trases Silvā starta barjeras nomaiņa un bāzes attīstības iespējas u.c. informatīvi 

jautājumi 
Ziņo Matīss Mežulis  

  
Inga Ērgle aicina komitejas locekļus reģistrēties sēdei. 

 

Sēdei plkst.14.02 reģistrējušies un piedalās 7 komitejas locekļi: Inga Ērgle, Toms Markss, 

Andris Abrāmovs, Otārs Putrālis, Iluta 

Apine, Māris Zālītis, Raivis Vizulis                                                     

Nepiedalās:  

Piedalās citi deputāti: Astrīda Harju 

Uzaicinātās personas: Gaujienas pagasta sporta darba organizators Raivis Kalniņš 
 

Piedalās darbinieki: izpilddirektors Andris Lapiņš, Juridiskās nodaļas vadītājs Māris Rungulis, 

Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Dina Kaupe, lietvede Ilze Oginska, Izglītības 

pārvaldes vadītājs Edgars Roslovs, Kultūras un tūrisma pārvaldes vadītāja Velga Mālkalne, 

Raunas pamatskolas direktore Agnese Rode-Danšina, Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas 

direktore Ieva Zariņa, Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis” vadītāja Santa Rudzīte, Gaujienas 

pagasta pārvaldes vadītāja Inguna Avota, Sporta pārvaldes vadītājs Matīss Mežulis, Finanšu 

nodaļas vadītājs Jānis Adienis, Smiltenes mākslas skolas direktores p.i. Astrīda Ķemere, 

Smiltenes BJSS direktors Ivars Joksts, Izglītības pārvaldes jaunatnes darbinieks Inga Grizāne 
 

1. Par darba kārtības apstiprināšanu 

              Ziņo Inga Ērgle 

I.Ērgle iepazīstina ar sēdes Darba kārtību.  

            Informē, kāpēc svītrots jautājums par eksāmenu rezultātiem. 



I.Ērgle aicina balsot.  
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt komitejas sēdes darba kārtību. 
 

2. Par ilgtermiņa sadarbības līguma slēgšanu ar Gaujas Nacionālā parka tūrisma     

biedrību 
        Ziņo Marta Vika  

Pamatojoties uz Gaujas nacionālā parka tūrisma biedrības uzaicinājumu iesaistīties 

dažādos ilgtermiņa projektos un  aktivitātēs, ir sagatavots sadarbības līgums, kas paredz 

Smiltenes novada iesaisti, dažādu, ar tūrisma jomu saistītu aktivitāšu īstenošanā. 

V.Mālkalne ierosina slēgt līgumu ar tūrisma biedrību. Pamatojums. Finansiālās saistības 

Informē, kāds būtu ieguvums. 

M.Rungulis: jūnija sēdē bija jāpārvērtē pašvaldības dalība biedrībās. Lai šajā stātos, arī viss 

būtu jāizvērtē. 

Debates: A.Abrāmovs, I.Ērgle, V.Mālkalne 

A.Lapiņš: lēmumprojektā jāpiemin, kas būs līguma slēdzējs. 

M.Rungulis: priekšsēdētājs 

I.Ērgle aicina balsot: 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Slēgt ilgtermiņa sadarbības līgumu ar Gaujas Nacionālā parka tūrisma biedrību. 
 

3. Par Raunas pamatskolas Drustu pagasta mācību realizācijas vietas pirmsskolas         

posma slēgšanu 
        Ziņo Agnese Rode-Danšina  

A.Rode-Danšina: 9.augustā tika konstatēts, ka no bijušās grupiņas palikuši tikai 2 bērni. Tika       

lemts slēgt šo struktūrvienību. 

I.Ērgle jautā, vai visi ir informēti par pieņemto lēmumu 

A.Rode-Danšina: visi darbinieki un vecāki ir apzināti. Informē, kur katrs bērns ir palicis. 

E.Roslovs: Drustu pagastam pašam nav sava transporta. Par diskusijām par maršrutu 

pārplānošanu, ja vestu bērnus uz Smiltenes vidusskolu. 

              Rīt plānota tikšanās ar pagastu pārvaldniekiem. 

Debates: I.Ērgle, A.Rode-Danšina, E.Roslovs 

A.Rode-Danšina: 2 darbiniekiem ir iespēja pārnākt uz Raunas pamatskolu 

M.Rungulis: jāpiedāvā pie esošā darba devēja brīvās darba vietas. 

Debates: E.Roslovs, A.Rode-Danšina, M.Rungulis  
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis), 

pret nav, atturas nav, T.Markss nenobalso 

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

Ar 2023.gada 1.septembri slēgt Raunas pamatskolas Drustu struktūrvienības pirmsskolas 

izglītības grupu Skolas iela 7, Drusti, Drustu pagasts, Smiltenes novads, LV-4132. 
 



4. Par grozījumiem Raunas pamatskolas nolikumā 
   Ziņo Agnese Rode-Danšina 

Raunas pamatskola ir sagatavojusi nolikuma projektu “Grozījums Smiltenes novada 

pašvaldības 2021.gada 12.augusta nolikumā Nr.17/21 “Raunas pamatskolas nolikums”. 

Informē par veicamiem grozījumiem. 

Debates: M.Rungulis, O.Putrālis, A.Rode-Danšina, E.Roslovs 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

Apstiprināt Nolikuma Nr…. “Grozījums Smiltenes novada pašvaldības 2021.gada 

12.augusta nolikumā Nr.17/21 “Raunas pamatskolas nolikums” projektu (pielikumā DVS 

Namejs). 
 

5. Par grozījumiem Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas nolikumā 
   Ziņo Ieva Zariņa  

Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskola ir sagatavojusi nolikuma projektu “Grozījums 

Smiltenes novada pašvaldības 2021.gada 12.augusta nolikumā Nr.22/21 “Ojāra Vācieša 

Gaujienas pamatskolas nolikums”. 

Jaunas programmas atvēršana- izglītojamiem ar garīgās attīstības traucējumiem. Ir liels 

vecāku lūgums atvērt šādu programmu. Ir, kas ar to strādā. Būs arī valsts atbalsts kā skolotāja 

palīgam. 

Debates: I.Ērgle, E.Roslovs 

Debates par to, vai pirmsskolā vai pamatskolā. 

Debates par realizācijas vietu: I.Ērgle, I.Zariņa, A.Lapiņš 

Debates: A.Abrāmovs, O.Putrālis 

E.Roslovs sniedz info, ko tas nozīmē finansiāli. 

I.Ērgle aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis), 

pret nav, atturas nav, T.Markss nenobalso 

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

Apstiprināt Nolikuma Nr. 22/21 “Grozījums Smiltenes novada pašvaldības 2021.gada 

12.augusta nolikumā Nr.22/21 “Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas nolikums” projektu 

(pielikumā). 
 

6. Par grozījumiem Amatu katalogā (Smiltenes BJSS) 
   Ziņo Ivars Joksts  

I.Joksts: direktora vietniecei ir 0,63 slodze. Skolā ir vairāk kā 500 izglītojamie, Informē par 

Valsts kontroles secināto, par akreditāciju. Viens no galvenajiem jautājumiem bija, cik 

bieži tiek kontrolēta stundu norise. Tas ir vietnieces pienākumos. 

10.08.2023. tika saņemts Smiltenes BJSS direktora iesniegums ar lūgumu Smiltenes pilsētas 

BJSS direktora vietniecei slodzi palielināt uz pilnu darba slodzi (40 stundām nedēļā).  

Pamatojums: 

 Lai veiktu visus darba aprakstā minētos darba pienākumus. 

 Varētu veikt precizējumus un labojumus pēc akreditācijas komisijas ieteikumiem. 

 Jau šobrīd tiek strādātas virsstundas, lai veiktu akūtākos un aktuālākos pienākumus. 



 Skolas pasākumu organizēšana un dalība tajos notiek ārpus darba laika.  

 Treneru kontrole un nodarbību hospitācija netiek veikta nepieciešamajā apmērā. 

 Bērnu skaits pieaug, līdz ar to arī darba apjoms aug. iepriekšējā mācību gadā bija jau 

virs 500 izglītojamiem.  

 Direktora prombūtnes laikā ir neiespējami apvienot tiešos vietnieka amata pienākumus 

un aizvietot direktoru vienlaikus.  

 Sekojot Izglītības pārvaldes vadītāja ieteikumam un atbalstam par pilnu slodzi.  

 Gan akreditācijas komisija, gan direktora novērtēšanas komisija ieteica direktora 

vietniecei izveidot pilnu darba slodzi.  

Debates: I.Joksts, E.Roslovs, I.Ērgle 

T.Markss: atbalsta šo slodzes paaugstināšanu, kaut arī būtu jāveic budžeta grozījumi. Vai redz, 

ka šis cilvēks varēs veikt šos papildus pienākumus? 

I.Joksts sniedz atbildi. 

J.Adienis: budžeta līdzekļu budžeta pozīcijas būs jāpārskata. Grozījumi budžetā noteikti būs. 

I.Ērgle: nav pamata neatbalstīt. Aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavotu Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 
 

7. Par grozījumiem Amatu katalogā (PII Vāverīte) 

             Ziņo Iluta Apine 

03.08.2023. saņemts PII “Vāverīte” vadītājas iesniegums. Informē par to. 

Debates: I.Ērgle, I.Apine, E.Roslovs 

J.Adienis: nākamā gadā tas būs papildu budžeta sloga palielinājums. 

Debates: A.Lapiņš, I.Apine, I.Ērgle  
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis), 

pret nav, atturas nav, T.Markss nenobalso 

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā: 
 

8. Par grozījumiem Smiltenes pilsētas pirmsskolas izglītības iestādes "Pīlādzītis" 

nolikumā 
             Ziņo Santa Rudzīte 

Informē par veiktajiem grozījumiem nolikumā. 

Grozījumi nolikumā stājas spēkā ar 01.09.2023. 

I.Ērgle jautā, kā veicas ar jauno struktūru sakārtošanu? 

S.Rudzīte sniedz atbildi. 

I.Ērgle aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis), 

pret nav, atturas nav, T.Markss nenobalso 

Komiteja nolemj: 

Sagatavotou Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi. 
 

9. Par Mākslas skolas mācību programmas realizācijas vietu Raunas pamatskolā 
Ziņo Astrīda Ķemere 



A.Ķemere Lūdz saskaņot Smiltenes Mākslas skolas profesionālās ievirzes izglītības 

programmas “Vizuāli plastiskā mākslā” realizācijas vietu saistībā ar mācību punkta 

izveidi Raunas pamatskolā, sākot ar 01.09.2023. 

I.Ērgle: Vai nav finansiālas izmaiņas? 

A.Ķemere sniedz atbildi. 

E.Roslovs pateicas par šo iespēju Raunā. Nevarēs skatīt tādu pašu budžetu, kā šogad. Būs 

izmaiņas. 

A.Lapiņš informē par amatu katalogu profesionālai izglītībai. 

I.Ērgle aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Atbalstīt, ka tiek atvērta Mākslas skolas mācību programmas realizācijas vieta Raunas 

pamatskolā. 
 

10. Smiltenes novada pašvaldības saistošo noteikumu “Grozījumi Smiltenes novada 

pašvaldības 2022.gada 23.februāra saistošajos noteikumos Nr.4/22 “Par bērnu 

reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības 

pirmsskolas izglītības iestādēs un vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās” 

projekta apstiprināšana 
          Ziņo Edgars Roslovs 

Sagatavoto saistošo noteikumu “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 

2022.gada 23. februāra saistošajos noteikumos Nr. 4/22 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un 

atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs un vispārējo 

izglītības iestāžu pirmsskolas grupās” (turpmāk – Saistošie noteikumi) izdošanas mērķis – 

precizēt bērnu reģistrācijas kārtību Smiltenes novada pašvaldībā.  

Saistošo noteikumu projekts paredz papildināt spēkā esošos saistošos noteikumus ar 

diviem pielikumiem - 1.pielikums iesnieguma forma uzņemšanai pašvaldības pirmsskolas 

izglītības iestāžu un vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupu rindā un 2. pielikums – 

iesnieguma forma par uzņemšanas atlikšanu/pirmsskolas rindas atteikšanu, kā arī papildināti ar 

131. punktu, kas noteic, ka līdz pirmsskolas obligātās izglītības apguves uzsākšanai bērna 

likumiskais pārstāvis, iesniedzot iesniegumu, var atlikt piešķirto vietu pirmsskolas izglītības 

iestādē uz nākamo mācību gadu, saglabājot pieteikuma reģistrācijas datumu un veicot atbilstošu 

atzīmi reģistrā.  

7.augustā ir ielikts publiskajā apspriešanā. Ir 2 pielikumi pievienoti. 

M.Rungulis: uz Domes sēdi un tad 1.septembrī varētu stāties spēkā. 

I.Ērgle aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

Izdot un apstiprināt saistošos noteikumus Nr. ___/23 “Grozījumi Smiltenes novada 

pašvaldības domes 2022.gada 23. februāra saistošajos noteikumos Nr. 4/22 “Par bērnu 

reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas 

izglītības iestādēs un vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās”  (pielikumā DVS Namejs). 

 



11. Smiltenes novada pašvaldības saistošo noteikumu “Grozījumi Smiltenes novada 

pašvaldības 2021.gada 25.augusta saistošajos noteikumos Nr.6 “Par 

līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās 

profesionālās ievirzes izglītības iestādēs” projekta apstiprināšana 
           Ziņo Edgars Roslovs 

Spēkā esošie Smiltenes novada pašvaldības 2021.gada 25.augusta saistošie noteikumi 

Nr.6 “Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās 

profesionālās ievirzes izglītības iestādēs” noteic kārtību, kādā tiek maksāts līdzfinansējums par 

profesionālās ievirzes izglītības programmu apguvi Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās 

profesionālās ievirzes izglītības iestādēs par izglītības ieguvi Smiltenes novada domes 

dibinātajās izglītības iestādēs – Smiltenes pilsētas Bērnu un jaunatnes sporta skolā, Smiltenes 

Mūzikas skolā, un Smiltenes Mākslas skolā un Gaujienas Mūzikas un mākslas skolā, kas īsteno 

profesionālās ievirzes mākslas izglītības programmas. Saistošo noteikumu 7.punkts noteic, ka 

gadījumā, ja izglītības iestādēs izglītības programmu apgūst divi bērni no vienas ģimenes, tad 

par katru bērnu vecāks maksā 75 % no noteiktās līdzfinansējuma maksas konkrētajā izglītības 

iestādē, bet ja no daudzbērnu ģimenes, tad par katru bērnu vecāks maksā 25% no noteiktās 

līdzfinansējuma maksas konkrētajā izglītības iestādē. 

Sagatavotais saistošo noteikumu “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības 2021.gada 

25.augusta saistošajos noteikumos Nr.6 “Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes 

novada pašvaldības dibinātajās profesionālās ievirzes izglītības iestādēs” projekts paredz grozīt 

7.punktu, nosakot papildus atvieglojumus, proti - 50% līdzfinansējuma maksu konkrētajā 

izglītības iestādē, ja programmu apgūst bērns no audžu ģimenes vai bērns atrodas aizbildnībā, 

saskaņojot informāciju, vai šāds atvieglojums jau netiek piešķirts citā pašvaldībā. Bez tam, 

redakcionāli precizēts saistošo noteikumu 8. punkts. 

Publiskajā apspriešanā no 3.augusta. 

Debates: M.Rungulis, I.Ērgle, E.Roslovs  

O.Putrālis: kā ir, kad 1 bērns iet 2 iestādēs? 

E.Roslovs: katrā iestādē bērnam ir savs līgums. 

O.Putrālis piekrīt un atbalsta, ka bērns iet dažādos virzienos. 

M.Rungulis: atbrīvojums attieksies uz visām 3 profesionālās ievirzes skolām. 

A.Lapiņš: aizbildnībā ir gandrīz 40 bērni novadā. 

Debates: O.Putrālis, M.Rungulis, E.Roslovs, A.Lapiņš, J.Adienis 

I.Ērgle: spēkā ar 2023.gada 1.septembri. Aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

 Izdot un apstiprināt saistošos noteikumus Nr. ___/23 “Grozījumi Smiltenes novada 

pašvaldības 2021.gada 25.augusta saistošajos noteikumos Nr.6 “Par līdzfinansējuma 

samaksas kārtību Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās profesionālās ievirzes izglītības 

iestādēs”  (pielikumā). 
 

12. Nolikuma "Par brīvprātīgo darbu Smiltenes novada pašvaldībā" apstiprināšana 
           Ziņo Edgars Roslovs, Māris Rungulis, Inga Grizāne 

I.Grizāne: Smiltenē sistēma ir, bet to nepieciešams uzlabot. Informē par koordināciju un  

dokumentiem. Brīvprātīgo darbu var veikt no 13-25 gadu vecuma. 

                   Par informācijas plūsmu. 



                   Par problēmām, kas nebija darīts iepriekš. 

M.Rungulis: bija diskusija, vai vajag pieteikumu no jaunieša. Bija, ka pašvaldība organizē visā    

plašajā teritorijā. Pēc likuma pašvaldība ir viens no 4 organizētājiem. Turpmāk būs 

tikai pašvaldības iestādēs. 

I.Grizāne par to, kas drīkst organizēt brīvprātīgo darbu. Sniedz info par darbu secību. 

O.Putrālis: Par pienākumiem, ja biedrība vēršas Izglītības pārvaldē? 

M.Rungulis sniedz atbildi. Brīvprātīgā darba organizētājs ir pati biedrība. 

I.Grizāne: Jāņem vērā jauniešu domāšanas veids un intereses.  

A.Harju informē par pieredzēto saistībā ar brīvprātīgo darbu. Attieksmes un ieinteresētības 

jautājums. Pieteikums ir jāraksta. 

Debates: O.Putrālis, E.Roslovs, I.Apine 

M.Rungulis: 2.pielikums – Pieteikums paliek. 

I.Grizāne: jāpārskata tie jautājumi, kas tur iekļauti. 

Debates par to, vai pieteikums nepieciešams, vai nē. 

I.Ērgle aicina balsot 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavotu Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 
Apstiprināt Nolikumu Nr.___/23 „Par jauniešu brīvprātīgā darba organizēšanas un uzskaites 

kārtību Smiltenes novadā” (pielikumā DVS Namejs).  
 

13. Par projekta “Spēks sadarbībā” īstenošanu konkursa “Atbalsts izglītības iestāžu 

pašpārvalžu attīstībai programmas “Kontakts” iniciatīvu projektu īstenošanai” 

ietvaros 
             Ziņo Edgars Roslovs  

25.07.2023. saņemts Jaunatnes starptautisko programmu aģentūras (turpmāk – JSPA) 

Lēmums Nr.4.2-1/276 “Par finansējuma piešķiršanu projekta “Spēks sadarbībā” īstenošanai”. 

Palsmanes pamatskolas projekta pieteikums  saņēma 23 punktus no 25 iespējamiem. 

Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas projekta pieteikums – 24 punkti no 25. 

JSPA nolēma:  

1. apstiprināt projekta iesniedzēja projekta “Spēks sadarbībā” iesniegumu un piešķirt valsts 

budžeta finansējumu 2400 EUR projekta īstenošanai; 

2. noteikt maksājumu 100% apmērā no piešķirtā valsts budžeta finansējuma. 

3. Projekta iesniedzējam līdz projekta “Spēks sadarbībā” uzsākšanas datumam, bet ne vēlāk 

kā 10 darba dienu laikā no šī lēmuma saņemšanas, ir tiesības noslēgt līgumu ar JSPA par 

projekta īstenošanu.  

I.Ērgle: vai citas iestādes arī pieteicās? 

E.Roslovs: sniedz atbildi. 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

Realizēt projektu ,,Atbalsts izglītības iestāžu pašpārvalžu attīstībai programmas “Kontakts” 

iniciatīvu projektu īstenošanai”  “Spēks sadarbībā”. 
 



14. Informatīvs jautājums - "Smiltenes novada pirmsskolas izglītības iestāžu tīkla 

attīstības modelis un kritēriji" 
                Ziņo Edgars Roslovs  

I.Ērgle: Situācijas ir ļoti mainīgas un nestabilas. 

E.Roslovs par cenrāžiem, par proegrammu licencēšanu.  

                 Par skatītajiem 4 kritērijiem. 

            Par sarunām ar IZM. Par neskaidrībām.  

A.Harju par tikšanos ar ministres Čakšas kundzi un Kanaviņas kundzi. Klasēs ar zemu skolēnu 

skaitu, pie iestāžu kārtošanas atšķiras skaitļi, salīdzinājumā ar lielām klasēm. 

                 Nav ietverts tas, ka ir bērni, kas mācās ar kodiem, ar pedagoģiski medicīniskās      

komisijas atzinumiem 

             Par to, kas nav ņemts vērā, nosakot kritērijus. 

             Ir augstvērtīga izglītība nevis kvalitatīva izglītība. 

I.Apine: vai kāds aizdomājas arī par pašu bērnu? 

O.Putrālis izsaka viedokli. 

I.Ērgle: septembrī vai oktobrī vajadzētu pieņemt savus noteikumus. 

E.Roslovs piekrīt šim viedoklim. 

I.Ērgle jāsanāk kopā darba grupai un virzīt uz komiteju un tad uz Domes sēdi. 
 

15. Par ieejas maksu Gaujienas pilī 
            Ziņo Inguna Avota   

Lūdz noteikt ieejas maksu Gaujienas pilī 2 EUR apmērā, lai nosegtu saimnieciskos 

izdevumus. 

Analizējot izdevumus, tad varētu būt 2,50 EUR. 

I.Ērgle jautā, cik ir ieejas maksa muzejā Anniņās? 

I.Avota sniedz atbildi 

I.Apine: kāds ir pamatojums- 2 vai 2,50 EUR? 

I.Avota sniedz atbildi 

Debates: O.Putrālis, I.Avota,  

I.Ērgle: vai ir pārrunāts ar tūrisma speciālistiem? 

I.Avota sniedz atbildi. Tūristi vairāk saņem info no citurienes. 

Debates: O.Putrālis, I.Avota,  

J.Adienis: sarēķinās līdz Finanšu komitejai. 

I.Ērgle: Saliek precīzi izmaksas, kā cilvēki par to uzzinās un Finanšu komitejā izdiskutētu. 

              Aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavotu Lēmuma projektu virzīt īzskatīšanai Finanšu komitejā. 
 

16. Gaujienas pagasta pārvaldes iesnieguma izskatīšana (par trenažieru zāli) 
            Ziņo Inguna Avota, Raivis Kalniņš 

Saņemts Gaujienas pagasta pārvaldes vadītājas iesniegums. Informē par to. 

Ēku vajadzētu noteikt, kā pašvaldības funkciju veikšanai nepieciešamu. 

I.Ērgle: ir vēlme atstāt trenažieru zāli tur, kur tā jau ir? 

I.Avota: jā tikai nepieciešams kosmētiskais remonts. Vienkāršākam remontam nauda pietiek 

budžetā. 



Debates: I.Ērgle, I.Avota, A.Lapiņš, M.Mežulis, O.Putrālis 

I.Ērgle: jāsakārto līdz galam, lai telpas var izmantot. 

J.Adienis: par līdzekļiem, kas nav izmantoti remontiem Gaujienā. 

                 Par darbu veikšanas plānošanu. 

I.Ērgle aicina balsot, jautājumu virzot uz Finanšu komiteju. 

A.Lapiņš jautā, vai tie ir budžeta grozījumi? 

J.Adienis: Sporta pārvalde var pārvirzīt no sava budžeta 
 

Atklāti balsojot ar 7 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, 

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavotu Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu komitejā. 
 

17. BMX trases Silvā starta barjeras nomaiņa un bāzes attīstības iespējas u.c. 

informatīvi jautājumi 
            Ziņo Matīss Mežulis  

M.Mežulis par saņemtajiem iesniegumiem. 

No Latvijas riteņbraukšanas federācijas izpilddirektora Arta Ozola vēstule “Par Silvas 

sporta kompleksa,  BMX trases uzlabojumiem. Lūdz domes atbalstu BMX trases starta barjeras 

nomaiņas projekta realizācijai un atjaunot sporta bāzē esošo māju, sportistu vajadzībām 

izbūvējot dušas telpas un labierīcības.  

Informē, cik viss kopā varētu izmaksāt. 

Informē par labierīcību ierīkošanas aptuvenajām izmaksām. 

T.Markss: apskatot visas Latvijas trases, Smiltenē tā ir visbēdīgākā. Sniedz informāciju. 

                 Šis barjeras variants ir bīstams, nav nekam derīgs. 

I.Ērgle: pirmais būtu - projektu konkurss. 

M.Mežulis: tas varētu būt februārī. 

T.Markss: segums ir jānomaina. 

M.Rungulis: jāveido kāds ilgtermiņa plāns šai vietai. Par īpašuma tiesībām, kas šobrīd ir           

pašvaldībai. 

A.Lapiņš: biedrība jau iepriekš ir piesaistījusi finansējumu caur projektiem. 

T.Markss: jāuzlabo starta māja. Stacionārās tualetes maksā pietiekami daudz. 

Debates: T.Markss, M.Mežulis, I.Ērgle 

M.Mežulis: Informē par otru saņemto iesniegums, kurā prasīts finansējums. Persona nav    

mācījusies mūsu novadā, bet ir tikai deklarēts pie mātes, kas dzīvo mūsu novada 

pagastā. Finansējums nepienākas. 

 

Sēde slēgta plkst.16.45 
 

Sēdi vadīja 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu  

pastāvīgās komitejas priekšsēdētāja                                       Inga Ērgle 
 

 

Sēdi protokolēja      Ilze Oginska  

 
 

 


